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III. 
 
 
 
 

Iktatószám: PH/701-2/2019. 
 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 

 
Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testülete 

 

PÉNZÜGYI-ELLENŐRZŐ-

KÖZBESZERZÉSI BIZOTTSÁGA     
 

2019. február 13-án megtartott,  
n y í l t , s o r o s ,  k i b ő v í t e t t  üléséről 

 

  

14/2019. (II.13.) Pénzügyi-Ellenőrző-
Közbeszerzési Bizottság határozata 
 

Jegyzőkönyv hitelesítő személyének 
megállapítására 

15/2019. (II.13.) Pénzügyi-Ellenőrző-
Közbeszerzési Bizottság határozata 
 

Napirend elfogadására 

16/2019. (II.13.) Pénzügyi-Ellenőrző-
Közbeszerzési Bizottság határozata 
 

Javaslat az Ozoróczky Mária Szociális Központ 
kérelmére rehabilitációs álláshely módosítására 
 

17/2019. (II.13.) Pénzügyi-Ellenőrző-
Közbeszerzési Bizottság határozata 
 

Javaslat az önkormányzat 2019. évi költségvetési 
tervezetében az Ozoróczky Mária Szociális 
Központ bevételeinek növelésére 
 

18/2019. (II.13.) Pénzügyi-Ellenőrző-
Közbeszerzési Bizottság határozata 
 

Javaslat az önkormányzat 2019. évi költségvetési 
tervezetében a működési és felhalmozási hiány 
megjelenítésére a rendkívüli támogatások soron 

 
19/2019. (II.13.) Pénzügyi-Ellenőrző-
Közbeszerzési Bizottság határozata 
 

Javaslat az önkormányzat 2019. évi költségvetési 
tervezetében a bevételek növelésére 
 

20/2019. (II.13.) Pénzügyi-Ellenőrző-
Közbeszerzési Bizottság határozata 
 

Javaslat az önkormányzat 2019. évi költségvetési 
tervezetében a bevételek növelésére 
 

21/2019. (II.13.) Pénzügyi-Ellenőrző-
Közbeszerzési Bizottság határozata 

Javaslat az önkormányzat 2019. évi költségvetési 
tervezetében az önkormányzat kiadásainak 
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 mérséklésére 
 

22/2019. (II.13.) Pénzügyi-Ellenőrző-
Közbeszerzési Bizottság határozata 
 

Javaslat az önkormányzat 2019. évi költségvetési 
tervezetében a bevételek növelésére 
 

23/2019. (II.13.) Pénzügyi-Ellenőrző-
Közbeszerzési Bizottság határozata 
 

Javaslat az önkormányzat 2019. évi költségvetési 
tervezetében a Nagyközségi Üzemeltetési és 
Vagyonkezelő Intézmény dologi kiadásainak 
csökkentésére 
 

24/2019. (II.13.) Pénzügyi-Ellenőrző-
Közbeszerzési Bizottság határozata 
 

Javaslat az önkormányzat 2019. évi költségvetési 
tervezetében a Nagyközségi Üzemeltetési és 
Vagyonkezelő Intézmény felhalmozási 
kiadásainak csökkentésére 
 

25/2019. (II.13.) Pénzügyi-Ellenőrző-
Közbeszerzési Bizottság határozata 
 

Javaslat az önkormányzat 2019. évi költségvetési 
tervezetében a Nagyközségi Üzemeltetési és 
Vagyonkezelő Intézmény bevételeinek növelésére 
 

26/2019. (II.13.) Pénzügyi-Ellenőrző-
Közbeszerzési Bizottság határozata 
 

Javaslat az önkormányzat 2019. évi költségvetési 
tervezetében a Nagyközségi József Attila 
Művelődési Ház és Könyvtár dologi kiadásainak 
csökkentésére 
 

27/2019. (II.13.) Pénzügyi-Ellenőrző-
Közbeszerzési Bizottság határozata 
 

Javaslat az Ozoróczky Mária Szociális Központ 
felhalmozási kiadásainak csökkentésére 
 

28/2019. (II.13.) Pénzügyi-Ellenőrző-
Közbeszerzési Bizottság határozata 
 

Javaslat az Ozoróczky Mária Szociális Központ 
felhalmozási kiadásainak csökkentésére 
 

29/2019. (II.13.) Pénzügyi-Ellenőrző-
Közbeszerzési Bizottság határozata 
 

Javaslat a Polgármesteri Hivatal felhalmozási 
kiadásainak csökkentésére 
 

30/2019. (II.13.) Pénzügyi-Ellenőrző-
Közbeszerzési Bizottság határozata 
 

Javaslat az önkormányzat 2019. évi költségvetési 
tervezetében az önkormányzat bevételeinek és 
kiadásainak csökkentésére 

 
31/2019. (II.13.) Pénzügyi-Ellenőrző-
Közbeszerzési Bizottság határozata 
 

Javaslat az önkormányzat 2019. évi költségvetési 
tervezetének módosítására 
 

32/2019. (II.13.) Pénzügyi-Ellenőrző-
Közbeszerzési Bizottság határozata 
 

Javaslat a személyes gondoskodást nyújtó 
szociális ellátásokról, azok igénybevételéről, 
valamint a fizetendő térítési díjakról szóló 
12/2005. (VII. 01.) önkormányzati rendelet 
módosítására 
 



3 
 

 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
 
 
Készült: 2019. február 13-án Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testület 
PÉNZÜGYI-ELLENŐRZŐ-KÖZBESZERZÉSI BIZOTTSÁGA n y í l t,  s o r o s, 
kibővített  ülésén a Polgármesteri Hivatal dísztermében. 

 
 
Jelen vannak:   

 
Bagi Zsolt Arnold 
Tóth Imre 
Bertalan László 
Major Antal 

  4 fő bizottsági tag 
 
Tanácskozási joggal jelenlévők: 
  
 Lovász Imre   jegyző 
 Bertalanné Drávucz Katalin polgármester 
 Major Ferencné   alpolgármester 
 Lóczi István   aljegyző 
 Mezei Norbert   pénzügyi osztályvezető 
 Seresné Lados Éva   képviselő 
 Dr. Bakos Beáta   képviselő 
 Szöllősi János   képviselő 
 Lajosné Kiss Klára   intézményvezető 
 Müllerné Braun Erika intézményvezető 
 Polgárné Bágyi Mária OMSZK közalkalmazott 
 Göröcs László   mb. intézményvezető 
 Kun Adrienn   mb. intézményvezető  
   

Bagi Zsolt Arnold elnök: tisztelettel köszönti a bizottság tagjait és a megjelenteket. 
Megállapítja, hogy a bizottság 7 tagjából 4 fő jelen van, ezért az ülés határozatképes. Gyárfás 
Lajos, Donkó Veronika és Drávuczné Karkus Zsuzsanna jelezte távolmaradása okát. 
Javasolja, hogy a bizottság üléséről készült jegyzőkönyvet Tóth Imre hitelesítse.  

Hozzászólás javaslat nem hangzik el. 

Bagi Zsolt Arnold elnök szavazásra teszi, ki az, aki elfogadja Tóth Imrét jegyzőkönyv 
hitelesítőnek? A bizottság 4 igen szavazattal egyhangúlag elfogadja és a következő 
határozatot hozza: 
 
14/2019. (II.13.) Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság határozata 
Jegyzőkönyv hitelesítő személyének megállapítására 
 

Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testület Pénzügyi-
Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság a 2019. február 13-i Pénzügyi-Ellenőrző-
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Közbeszerzési Bizottsági ülés jegyzőkönyvének hitelesítésére Tóth Imrét jelöli 
ki.  

Erről értesül:  
 1./  Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság   

 
Bagi Zsolt Arnold elnök: a meghívót, és a napirendi pontokhoz tartozó előterjesztéseket 
mindenki megkapta írásban. Kívánják-e a napirendet kiegészíteni, módosítani?  

 Hozzászólás, javaslat nem hangzik el. 

Bagi Zsolt Arnold elnök szavazásra teszi, ki fogadja el a 3 nyílt és 2 zárt napirendi pontból 
álló napirendet, melyet a bizottság 4 igen szavazattal egyhangúlag elfogad és a következő 
határozatot hozza: 
 
15/2019. (II.13.) Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság határozata 
Napirend elfogadására 
 

Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testülete Pénzügyi-Ellenőrző-
Közbeszerzési Bizottság a 2019. február 13-i soros ülés napirendjét a 
következőképpen fogadja el: 

 
N a p i r e n d : 

1./ Előterjesztés az Ozoróczky Mária Szociális Központ kérelmének 
megtárgyalására rehabilitációs álláshely módosítására 
Előadó: Müllerné Braun Erika intézményvezető 
 

2./ Előterjesztés az Önkormányzat 2019. évi részletes költségvetésének 
megtárgyalására 
Előadó: Bertalanné Drávucz Katalin polgármester, 
 Mezei Norbert pénzügyi osztályvezető 
 

3./ Előterjesztés a személyes gondoskodást nyújtó szociális ellátásokról, azok 
igénybevételéről, valamint a fizetendő térítési díjakról szóló 12/2005. (VII. 01.) 
önkormányzati rendelet módosítására 
Előadó: Lovász Imre jegyző, 
 Müllerné Braun Erika intézményvezető 

 
Zárt ülés:  
 
4./ Előterjesztés a Jászladány, Petőfi Sándor u. 7. szám (1414 hrsz.) alatti 

ingatlanrész felajánlásának megtárgyalására 
Előadó: Bertalanné Drávucz Katalin polgármester 
 

5./ Előterjesztés a Jászladány 1697 hrsz. alatti Szűcs (zsák) utca – 1702 és 1705 hrsz-
ú ingatlanok közötti – önkormányzati ingatlanrész értékesítésére 
Előadó: Bertalanné Drávucz Katalin polgármester 

Erről értesül:  
1./ Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság tagjai helyben 
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1. NAPIRENDI   PONT 

Előterjesztés az Ozoróczky Mária Szociális Központ kérelmének megtárgyalására 
rehabilitációs álláshely módosítására 
Előadó: Müllerné Braun Erika intézményvezető 

  

Bagi Zsolt Arnold elnök: Felkéri Müllerné Braun Erika intézményvezetőt, ismertesse a 
napirendi pontot. 

Müllerné Braun Erika intézményvezető: Tisztelettel köszönti a jelen lévőket. Azért szeretné 
kérni július 1-től a rehabilitációs álláshely 4 órából 8 órába való emelését, mert a 3 
rehabilitációs alkalmazott főként portaszolgálatot tud ellátni. Július 1-től 8 órás munkaidőben 
szeretne olyan személyt alkalmazni, aki a mentálhigiénés csoportban tudna aktív munkát 
végezni az idősekkel.  

Bagi Zsolt Arnold elnök: Kérdi, van-e valakinek kérdése, észrevétele a napirendi ponttal 
kapcsolatban?  

Hozzászólás, javaslat nem hangzik el. 

Bagi Zsolt Arnold elnök szavazásra teszi, ki az aki elfogadásra javasolja a Képviselő-
testületnek az Ozoróczky Mária Szociális Központ kérelmére rehabilitációs álláshely 
módosítását az előterjesztés szerint, melyet a bizottság 4 igen szavazattal egyhangúlag 
elfogad és a következő határozatot hozza: 
 
16/2019. (II.13.) Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság határozata 
Javaslat az Ozoróczky Mária Szociális Központ kérelmére rehabilitációs álláshely 
módosítására 
 

Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testület Pénzügyi-Ellenőrző-Köz-
beszerzési Bizottsága megtárgyalta és elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az 
Ozoróczky Mária Szociális Központ kérelmére rehabilitációs álláshely módosítását az 
előterjesztés szerint. 

Erről értesül:   
 1./ Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság tagjai helyben 
 2./ Képviselő-testület tagjai helyben 

 
2. NAPIRENDI   PONT 

Előterjesztés az Önkormányzat 2019. évi részletes költségvetésének megtárgyalására 
Előadó: Bertalanné Drávucz Katalin polgármester, 

  Mezei Norbert pénzügyi osztályvezető 

 

Bagi Zsolt Arnold elnök: kérdezi Bertalanné Drávucz Katalin polgármestert kívánja-e 
kiegészíteni, összefoglalni az írásos anyagot. 

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: Elöljáróban csak annyit szeretne elmondani, 
hogy előzetes egyeztetéseket tartottak az intézményvezetőkkel az anyag összeállítását 
megelőzően. Az egyeztetésekre a Képviselő-testület tagjai is meghívást kaptak. Ott hallhatták, 
hogy hogyan, milyen rendszerben kell tervezniük az intézményvezetőknek. Ez alapján állt 
össze az írásos anyag, amely úgy gondolja, hogy magáért beszél, lesz feladat. Köszöni a 
lehetőséget, átadja a szót Mezei Norbertnek.  
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Mezei Norbert: Tisztelettel köszönti a bizottság tagjait, a megjelenteket. Az ide vonatkozó 
jogszabályok alapján 2019. február 15-ig be kell nyújtaniuk a 2019. évi költségvetést, 
amelynek tervezetét az elfogadott költségvetési törvény és a Képviselő-testület által 
elfogadott koncepció alapján az intézmények és az önkormányzat elkészített, egységes 
szerkezetben. Ahogyan az előterjesztés 2. oldalán is látszik 1.554.988.844.- forint bevétellel 
és 1.702.816.557.- forint kiadással számolhatnak. A bevételeknél feltüntette a biztosan 
várható bevételeket, illetve a kiadásokat is felsorolta. Úgy gondolja, hogy részletesen bele kell 
majd menni mind a bevételi mind a kiadási oldalba, mivel elég nagy hiány jelentkezik a 
költségvetésben. Elöljáróban csak annyit szeretne mondani, hogy az eltérés nagyobb részét a 
bér és járulékai teszik ki, hiszen összesen 62 millió forinttal több bért kellene kigazdálkodni, 
mint a tavalyi évben. Dologi kiadást pedig 61 millió forinttal többet hoztak az intézmények, 
amely szintén magas. Ezzel szemben a bevételi oldalon az állami támogatás minimális 
mértékben nőtt. Az előterjesztés tartalmazza az intézmények összesítő tábláit, a kötelező és 
nem kötelező feladatok szerinti bontásban. Végig lehet menni minden soron. Az előterjesztés 
azt is tartalmazza, hogy volt egy hibájuk is, a működési költségvetésben nem igényeltek meg 
egy 20.000.000.- forintos tételt, de ezt május hónapban pótolni tudják. Tehát a hiány így 
várhatóan ezzel az összeggel kevesebb lesz, de most még ennyivel kell számolniuk. Az 
önkormányzatnak vannak kötelezettségei az előző évről, amelyek közül jelentős a 
20.000.000.- forintos óvoda beruházás. 

Major Antal: Az egész anyagot átolvasni igen nagy munka, de a lényeg az elején látható. A 
147.827.000.- forint hiány nem kevés, de ahogy osztályvezető úr is elmondta ebből a bér és 
közterhek 62 millió forintot, a dologi kiadások 61 millió forintot jelentenek. Tehát ez 123 
milliót jelent és ehhez még hozzájön a 20 millió forint. Ha az intézményvezetőkkel már 
egyeztettek, akkor valószínűleg ezen már nem tudnak változtatni. De akkor mi lesz az 
önkormányzattal? Így természetesen nem lehet elfogadni a költségvetést, de tanácstalan, hogy 
mihez nyúljanak. Hiába emelik a tervezett bevételeket irreálisan magasra, hiszen nem fogják 
tudni teljesíteni. Bízik benne, hogy ahogyan a tavalyi évben, most is közösen találnak 
megoldást. Bár a viszonyok azóta jelentősen változtak. Vagy a nem kötelező feladatokat 
vágják vissza, vagy a dologi kiadásokat szabdalják meg, de más bevételi lehetőséget nem lát.  

Bagi Zsolt Arnold elnök: A bérrel kapcsolatban az lenne a kérdése, hogy várható-e 
kompenzáció, vagy a rendkívüli támogatás sorra írható-e? 

Mezei Norbert: A tavalyi évben úgy fogadták el a költségvetést, hogy 25 millió forintos 
hiányuk volt, azt írták erre a sorra. De bérre nem lehet kérni, csak akkor, ha fizetésképtelen az 
önkormányzat. A dologi kiadások tavaly még nem jelentettek problémát, mert volt pénz az 
önkormányzat számláján, viszont évközben elköltöttek nagyobb összegeket, például 
útfelújításra, amely nem volt betervezve. A tavalyi évet szépen tudták teljesíteni, fizetési 
kötelezettségüknek eleget tudtak tenni, számlákkal nem voltak elmaradva. Az előző években 
véleménye szerint nagyon jól gazdálkodtak, de ez már olyan bértömeg, amit nem nagyon 
lehet állami segítség nélkül kezelni. Az intézmények közül egyedül az Óvoda és Bölcsőde, 
ami megáll a lábán, az összes többihez a helyi adókból kellene tenni. Most 128 millió forint 
adóbevétellel terveztek, ami a tavalyi évben is teljesült, ennyi az önkormányzat saját bevétele.  

Major Antal: A NÜVI-nél a bevétel 71 millió, a kiadás 267 millió forint felett van. Ez hogy 
alakul így? Ugyanígy a szociális központ esetében is 170 millió körüli a különbség.  

Mezei Norbert: Az állami támogatások az önkormányzatnál jelennek meg. Azért készítik el 
az előterjesztésben is szereplő táblákat, mert ott fel tudják tüntetni azokat az állami 
támogatásokat is, amelyek maguknál az intézményeknél nem csapódnak le. Érdemes lenne 
inkább ezeket nézni. Az OMSZK-nál a jelenlegi költségvetés szerint 65 millió forint a hiány. 
Az is jelentős, de nem százmilliós nagyságrendű. A NÜVI esetében 85 millió forint, amit az 
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önkormányzatnak hozzá kell tennie. Tehát ez a két intézmény gyakorlatilag az adóbevételt el 
is viszi. Ez a béremelkedés egyre inkább probléma lesz.  

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: Az OMSZK-nál nincs betervezve a térítési 
díjemelés, ami 3 millió forintot jelent.  

Müllerné Braun Erika: A felhalmozási kiadásokat a bentlakásos otthonnál le tudják faragni, 
ami 5.270.000.- forintot jelent.   

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: Itt miről van szó pontosan? 

Müllerné Braun Erika: 1.270.000.- forint az alapszolgáltatásban a pályázati önerő 
autóvásárláshoz, 4.000.000.- forint pedig mosógép vásárlására lett tervezve. A pályázatban 
autóvásárlásra 4.000.000.- forint áll rendelkezésre, azonban a vásárolni kívánt autó többe 
kerül.  

Bagi Zsolt Arnold elnök: A térítési díjakat nem lehet drasztikusabban megemelni? 

Müllerné Braun Erika: A tavalyi évben volt komolyabb emelés, ha sokkal drasztikusabban 
emelnek, nem fogják tudni beszedni a térítési díjat. 34 fő már most sem tudja megfizetni a 
teljes összeget. Körbeérdeklődtek a környező településeken, Újszászon most emelték a térítési 
díjat 102.000.- forintra, de ebben például a pelenka, vagy a kábeltévé díja is benne van. Nem 
gondolja, hogy ennél többet kellene emelni.  

Bagi Zsolt Arnold elnök: És az étkeztetés esetében? 

Müllerné Braun Erika: Ott semmiképpen nem tudnak emelni, ha a NÜVI konyha nem emel. 
Ott 615.- forint egy adag ebéd ára, náluk elvitel esetében 600.- forintba kerül, kiszállítással 
700.- forint. Ha megemelik, akkor a NÜVI konyhát fogják igénybe venni, ráadásul itt állami 
normatíva is van. A bentlakásos otthon bevételeit még maximum 2 millió forinttal tudják 
növelni. A településen és a környéken élő nyugdíjasok esetében a 100.000.- forint összegű 
nyugdíj már nagyon jónak mondható. Sok esetben a fennmaradó összeget a hozzátartozó 
fizeti. Ha nagyon magasra emelik a térítési díjakat vagy másik intézményt választanak, vagy 
egyszerűen csak nem fizetik meg. Lehet emelni, csak nem biztos, hogy be tudják majd szedni 
azt a térítési díjat.  

Bertalan László: Most mennyien várnak arra, hogy bekerülhessenek az otthonba? 

Müllerné Braun Erika: Jelenleg 48 fő. 

Major Antal: Amikor átvette az önkormányzat ezt az intézményt, azt ígérték, hogy 10 millió 
forint nyereséget fog hozni. 

Müllerné Braun Erika: Nyereséget biztosan nem ígértek.  

Major Antal: Érti, hogy magas az önköltség, de mégsem tudnak térítési díjat emelni. Jobban 
kellett volna számolniuk annak idején. Nincs az intézmény ellen, de tény, hogy ilyen 
finanszírozással nem lehet fenntartani. Az önkormányzat bevétele sem elég ahhoz, hogy fenn 
tudják tartani. Ha az előbb említetteket levonják, még úgy is 36 millió forint körüli hiánnyal 
számolhatnak. Még az is egy óriási összeg. De át kellene térni a NÜVI-re is, hiszen ott is 52 
millió forint a hiány.  

Tóth Imre: Köszönti a bizottság tagjait, a jelen lévőket. Nem ért egyet teljes egészében. 
Amikor döntést hoztak arról, hogy az intézményt átvegyék, még teljesen rentábilis volt. Nem 
láthatták előre a minimálbéremelést, és azt sem, hogy nem lesz kompenzációja az állam 
részéről. Sőt várhatóan jövőre is lesz alapbéremelés, és annak sem lesz kompenzációja. Ezt a 
helyzetet meg kell oldania az önkormányzatnak. A tavalyi évben a költségvetés tervezésekor 
sikerült egy elfogadható költségvetést elkészíteni. Most még nehezebb helyzetben vannak, 
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még több béremelés valósult meg. Szinte már nincs olyan ember sem az intézményeknél, sem 
a Polgármesteri Hivatalban, aki nem bérkiegészítéssel van foglalkoztatva. Katasztrofális a 
helyzet, de valamilyen megoldásnak lennie kell. Az, hogy egy tollvonással lehetett ilyen 
döntést hozni, az jó dolog, az emberek örülnek is neki, de nyilvánvalóan lennie kellene 
támogatottságnak is. Úgy gondolja, hogy az OMSZK megfelelően működik, megtesz minden 
erőfeszítést. A többi intézmény részéről is maximális a hozzáállás. Kicsit elkeserítőbb a 
helyzet, mint tavaly volt, de véleménye szerint év közben sikerül erre megoldást találni. Úgy 
gondolja, hogy jó döntés volt átvenni az intézményt. A béremelés miatt most minden 
intézménynél hasonló a helyzet, akár a Polgármesteri Hivatalnál is. 

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: A Polgármesteri Hivatal esetében a Képviselő-
testület nemrégiben döntött egy pályázat benyújtásáról, illetményalap emelésére. Ennek 
kapcsán 13.576.000.- forint bevétel nincs betervezve. Ha a pályázat nyer, a hiány ennyivel fog 
csökkeni. Volt egy olyan kérés, hogy a két közterület felügyelő helyett három fő legyen, de ez 
sem lett betervezve. Ha a Képviselő-testület úgy dönt, hogy szükséges a harmadik álláshely, 
az tovább emeli majd a kiadásokat. 

Bagi Zsolt Arnold elnök: Széchényi Pihenőkártyát is látott az intézményeknél, annak 
mekkora a költsége összesen? 

Mezei Norbert: Összegyűjtötte, hogy hol lehetséges még esetleg bevételeket emelni, és 
kiadásokat csökkenteni. A SZÉP kártya önkormányzati szinten 6,6 millió forint kiadást jelent, 
de ebből kötelező a köztisztviselőknek adott 200.000.- forint. Az intézményeknél 4.463.000.- 
forint járulékaival együtt, ami összesen be van tervezve, viszont ezek szinte minden esetben 
ruhapénzek voltak, amit átalakítottak erre a cafeteriára. Ez az egyetlen olyan tétel a 
bérjellegűek között, amit el lehet vonni, amennyiben nem csökkentik a létszámot. Ezen kívül 
csak a kötelezőket tervezték az intézmények. Mindenhol a Képviselő-testület által 
engedélyezett létszámkeret alapján terveztek. Néhány áthúzódó GINOP-os pályázat van, 
amelyben továbbfoglalkoztatási kötelezettségük van. A bérjellegű kiadásoknál tehát nem nagy 
mozgástér van. Szabad pénzmaradvány májusban lesz, ami 11 millió forint körül várható. A 
szociális otthonnál a működési támogatás és a térítési díjemelés nincs még betervezve. A 
NÜVI-nél két pályázatnál tudnak munkabért megtakarítani 4 millió forint körüli összegben. A 
Polgármesteri Hivatalnál az illetményalap emelés esetében a kiadás sincs betervezve, így ott 
nem 13, hanem 9 millió forinttal kell majd számolni. A kiadásoknál az összes beruházást 
lehúzná, amely önkormányzati szinten 14 millió forint. Véleménye szerint egyik 
intézményben sem kellene fejleszteni amíg nem nagyon van miből. Egyedül a szociális 
keretnél van emelés. Itt 5 millió forint az, amelyet a szociális intézmények működéséhez 
lehetne hozzátenni. A dologi kiadások esetében az OMSZK-nál 6 millió forinttal, a NÜVI-nél 
32 millió forinttal, a Művelődési Háznál 1 millió forinttal, az önkormányzatnál pedig 26 
millió forinttal van több tervezve, mint a tavalyi évben. De az önkormányzatnál 6 millió forint 
a tüzifa pályázat, amelyet tavaly megkaptak, csak idén kell kifizetni, illetve az EFOP 
pályázatnál van még dologi kiadás. Valamit véleménye szerint a dologi kiadásokkal kezdeni 
kell, mert máshol nem tudnak megtakarítani. Esetleg adóbevételt tudnak még emelni. 

Bagi Zsolt Arnold elnök: Ha az összes beruházást lehúzzák, az mekkora összeget jelent? 

Mezei Norbert: Az 14 millió forint, nem egy nagy összeg az sem. A 14-es táblázatban fel 
van sorolva, hogy mit takar pontosan. Itt le lehet húzni a Polgármesteri Hivatal 
energiakorszerűsítésénél tervezett 2 millió forintot, mert azt már kifizették decemberben. A 
TOP-os pályázatok nullán vannak, az óvodát kivéve. 

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: Az óvodánál lesz annyi bérmegtakarítás? 
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Lajosné Kiss Klára: Véleménye szerint igen. Három óvodapedagógus álláshely és plusz 
kettő október 1-vel. A három óvodapedagógus március 1-vel 255.000.- forinttal van 
betervezve. Ehhez még jön a járulék. 

Mezei Norbert: Az óvodánál kb. 10 millió forint mínusz van papíron, de az várhatóan nem 
fog majd jelentkezni.  

Lajosné Kiss Klára: Ilyenkor mindig mínuszban van intézmény, de ha nem költ el mindent, 
akkor év végén pedig vissza kell fizetni.  

Mezei Norbert: Az óvoda esetében bonyolult a finanszírozás, viszonyszámok alapján 
számolnak. Nem célszerű lehúzni semmit. Az állami támogatást lehívják a tervezett 
gyermeklétszámra, de ha nem az valósul meg, akkor vissza kell fizetni év végén.  

Bagi Zsolt Arnold elnök: Ha már a felhalmozási kiadásoknál tartanak, a rendőrség udvari 
beruházást nem lehetne lehúzni? 

Mezei Norbert: Véleménye szerint, azért, hogy szebb számot kapjanak, ezeket a 
fejlesztéseket le kellene húzni. 

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: Már a tavalyi évben is megígérték és tervezték, 
és ezért nem adták oda az 500.000.- forint támogatást sem.  

Major Antal: Olyan az udvar, hogy nem lehet használni, nem tudnak beállni az autókkal? 

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: Elég rossz a helyzet.  

Mezei Norbert: Kicsi a hely, rendezni kellene az udvart. Ez már több éve tervben van. 

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: Vagy a térfigyelő kamerákról mondanak le, és ha 
lesz rá pályázat, majd akkor próbálják megvalósítani. Vagy mond egy drasztikus végletet. 
Eddig odaadták az intézményeknek a kötelező személyi juttatásokat, akkor mondja meg 
minden intézményvezető, hogy mennyi létszámról tud lemondani. Nagyon nincsenek 
lehetőségek.  

Szöllősi János: Az írásos anyag 7. oldalán olvasható, hogy működési hiánnyal nem lehet a 
költségvetést elfogadni, és itt működési hiány szerepel, ezért elutasításra javasolja a pénzügyi 
osztályvezető. Tehát a működési hiány csökkentésére kellene fókuszálni.  

Mezei Norbert: Így van. A jogszabály úgy fogalmaz, hogy működési hiánnyal nem lehet a 
költségvetést elfogadni. Felhalmozási hiánnyal el lehet.  

Szöllősi János: A 9. oldalon a költségvetési szervek költségvetésénél látható, hogy nincs 
olyan intézmény, ahol nem 10 % fölött van az elmúlt évhez képest a hiány. Mi indokolja ezt 
az emelkedést? 

Mezei Norbert: A minimálbér 8 %-os emelése.  

Szöllősi János: És erre nem várható kompenzáció? 

Mezei Norbert: A tavalyi évben nem kaptak. Véleménye szerint idén sem várható. 

Szöllősi János: A szociális otthon kapcsán lenne még kérdése intézményvezető asszonyhoz. 
Vannak olyan személyek, akik kevesebb térítési díjat fizetnek, mint amennyi meg van 
állapítva. Az ő számuk csökkent-e a tavalyi évhez képest? 

Müllerné Braun Erika: Igen. Jelenleg 34 fő. 

Major Antal: Véleménye szerint minden évben 20-25 millió forint többletbevételt terveznek, 
amit majd az év folyamán ki tudnak gazdálkodni. Most is ennyi hiányt kellene hagyni. De a 
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többinél drasztikusan el kell gondolkodni, hogy létszámhoz nyúlnak-e, vagy megvágják a 
dologi kiadásokat. És a beruházások elhagyásával is lehet csökkenteni a hiányt.  

Tóth Imre: A dologi kiadásokat véleménye szerint már nem lehet tovább faragni. Nem 
gondolja, hogy túl lennének tervezve. A fűtés, világítás, vízdíj mind pénzbe kerül.  

Major Antal: Lehetne takarékosabban. A költségvetés 38 %-a dologi kiadás. Valami 
megoldást találni kell. Érti, hogy nem az intézményvezetők és a dolgozók hibájából alakult ki 
ez a rettentő magas hiány, hanem a béremelés miatt.  

Tóth Imre: A dologi kiadásokat nem tudják csökkenteni. A létszám az, amin spórolni 
lehetne. 

Bagi Zsolt Arnold elnök: Bertalan Lászlóval mindketten úgy gondolják, hogy azt a 62 millió 
forint hiányt, ami a béremelésből következik, írják be a rendkívüli támogatás sorra. 
Valamilyen szinten fel kellene hívni az állam figyelmét, hogy ezt már nem bírja 
kigazdálkodni az önkormányzat.  

Mezei Norbert: A tavalyi évben is voltak ilyen irányú próbálkozások. Megpróbálták 
kimutatni, hogy mennyi az a bérkiegészítés, amit a minimálbér emeléssel kellett tenniük. De 
az állam másként gondolkodik, kötelező és nem kötelező feladatokban. A nem kötelező 
feladatokat az önkormányzat úgy vállalja, hogy jótálljon érte. Sajnos az adóbevételek adottak, 
annak mértékéig tudnak vállalni a kötelező feladatok mellett. Ahogy a bér emelkedik, egyre 
nehezebb lesz minden évben.  

Bagi Zsolt Arnold elnök: De ha eljött az a pillanat, hogy nem tudják vállalni a kötelező 
feladatokat, akkor mit csinálnak például a legnagyobb intézménnyel, a szociális központtal? 
Elfogadják a költségvetést és megállapítják, hogy nem tudják vállalni, akkor mi lesz az 
intézménnyel? Ez nonszensz. 

Mezei Norbert: Nem tudja, hogy a többi szociális otthon hogyan tud a saját lábára állni, ha 
ők is csak ennyi térítési díjat szednek be. Lehet vállalkozó szemléletben is gondolkodni. A 
hiányt el kell osztani, és annak fényében emelni a térítési díjat. Vagy be tudják szedni, vagy 
nem, de legalább megpróbálják. De nyilván szociális otthonról van szó, nem egy 
vállalkozásról.  

Major Antal: Ha beterveznék a rendkívüli állami támogatás sorra azt a 62 millió forintot, az 
már olyan magas összeg, hogy annyi támogatást biztosan nem kapnának.  

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: Annyit biztos, hogy nem kapnak meg. 

Major Antal: Esetleg egy 20-25 millió forintot tervezhetnek. 

Mezei Norbert: Egyébként az intézmények gazdálkodása rendben van, mert a tavalyi évben 
is volt megtakarításuk, de már csak 11 millió forintot tudnak áthozni az idei évre. Annyi 
pénzmaradvánnyal tudnak számolni.  

Tóth Imre: A 62 millió forint 27 fő munkabére. Ekkora létszámot nem lehet leépíteni az 
összes intézmény tekintetében sem.  

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: 22 fő. 

Bagi Zsolt Arnold elnök: El kell gondolkodni azon is, hogy a földet megadóztassák. Más 
megoldás lehet, hogy nem lesz a jövőben. Az agráriumot támogatja leginkább a kormány.  

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: Ezzel csak az a gond, hogy a támogatásoknál, 
pályázatoknál az adóerő képességet nézik, tehát a teljes adóbevétel egy lakosra jutó összegét 
és az alapján kategorizálják a településeket. Lehet adót kivetni, lehet belőle bevétel, de egy-
egy támogatásnál ez hátrány lehet. Lehet, hogy amennyit nyernének, annyit veszítenének is.  
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Tóth Imre: Mindig a létszámhoz térnek vissza. A bér a legnagyobb teher. Még a legutóbbi 
ülésen is jóváhagyták a 4 órás adminisztrátort a védőnői körzetnél.  

Mezei Norbert: Az egészségügyi részen a finanszírozás és a létszám rendben van, annyi 
bevételt hoznak amennyi kiadást. Viszont az orvosi ügyelet 5 millió forintba kerül az 
önkormányzatnak éves szinten. Azt az iparűzési adó bevételből kell odatenni, arra plusz 
támogatás nem jár.  

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: Összeadta az eddig elhangzott összegeket, ami 
50.845.000.- forint. Ha a 62 millió forintot beírnák a rendkívüli támogatások sorra, még akkor 
is hiányzik 35 millió forint.  

Bagi Zsolt Arnold elnök: De felhalmozási hiánnyal el lehet fogadni a költségvetést. 

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: De ha az marad, akkor gyakorlatilag nem 
csináltak semmit. Akkor kezdjék el a 90 millió forintos működési hiányt csökkenteni. 

Major Antal: 20 millió forinttal eleve kevesebb lesz majd év közben, ahogy arról már szó 
esett. 

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: A szociális otthonnál pedig keletkezik 3 millió 
forint plusz bevétel. A pénzmaradvány 11 millió forint. Az illetményalap kiegészítésre 
számolhatnak 9 millió forintot.  

Mezei Norbert: Az adóbevételt is meg kellene emelniük. 

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: Arra 25 millió forintot számolhatnak. Így még 
22 millió forint hiány marad. 

Göröcs László: A NÜVI konyhánál kértek ezer adagra történő emelést. Ennek a kiadásait is 
betervezték, ami 12 millió forint. Mivel nem biztos, hogy ez ebben az évben megvalósul, 
ezért ezt a tervezett kiadást kihúzhatják. 

Tóth Imre: De ennek a bevételi oldalát is betervezték, nem csak a kiadást? 

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: Ez a 12 millió forint mit takar? Létszámot is, 
vagy csak élelmiszer alapanyagot.  

Mezei Norbert: Csak az alapanyag van benne. 

Göröcs László: Úgy számoltak, hogy visszaosztották az elmúlt évi kiadást az adagszámmal, 
és azt növelték meg.  

Tóth Imre: De ha a bevételben nem tervezték be, akkor azt le lehet húzni. 

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: Vagy betervezik a 200 adag étel bevételét is.  

Major Antal: A bevétel nem fedezi a kiadást. Véleménye szerint inkább a kiadást kellene 
lehúzni.  

Tóth Imre: Tehát marad a tavalyi adagszám, és ha emelkedés lesz, akkor módosítják. 

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: És melyek azok a feladatok, amelyeket 
vállalkozási tevékenységben végeznek, bevétel származik belőle, de még nincs betervezve?  

Mezei Norbert: A NÜVI dolgozói ki vannak nevezve, tehát akár végeznek külső munkát, 
akár nem, az önkormányzat kifizeti a bérüket. Jelenleg két vállalkozás fut, amelyet 
beterveztek bevételben és kiadásban is, ez kétszer 4 millió forintot jelent. Ebből összesen 4 
millió forint körül van a munkadíj, és ezt megtakarítják. 

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: Már csak 6 millió forint hiány van. 
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Bertalan László: Ez a fennmaradó 6 millió forint legyen térítési díj emelés az OMSZK-ban. 
Már évek óta ezen a véleményen van. Meg kellene nézni, hogy meg tudják-e fizetni. Nyilván 
azért várnak ilyen sokan a helyre, mert meg tudnák fizetni. Mindig azt mondják, hogy nem 
tudják kifizetni, de meg kellene próbálni. 

Müllerné Braun Erika: A bevételeiket a 3 millió forint mellett még 2 millió forinttal emelik. 
Arra is felhívja a figyelmet, hogy 131 helyett 135 ellátott van, ezzel próbálnak kompenzálni. 
Ez éves szinten 4-6 millió forint pluszt jelent. Azt is meg kell említeni, hogy Jászladányon 
nincs gond az idősekkel, megpróbálnak mindenkit ellátni. Sok mindenről lemond, de ennél 
magasabb térítési díjat, ha lehet, nem szeretne. 

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: Sok esetben belépő van. 

Müllerné Braun Erika: Igen, az emelt szintű ellátások esetében van ilyen, de itt nem emelt 
szintű az ellátás. Az külön szobát, fürdőszobát, konyhát jelent. De meg van határozva, hogy 
éves szinten ebből az összegből 10 %-ot lehet csak felhasználni. Ha az illető meghal, a 
fennmaradó részt vissza kell fizetni a hozzátartozónak. Éppen ezért egyre többen lemondanak 
erről és visszaminősítik az emelt szintű ellátást.  

Bagi Zsolt Arnold elnök: A mosoda mikortól függ működni? 

Müllerné Braun Erika: Már minden készen van, csak az áramszolgáltatóra várnak. 
Várhatóan tavasszal indulhat.  

Bagi Zsolt Arnold elnök: Akkor ott is keletkezik megtakarítás. 

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: De milyen mértékű megtakarítás lesz? Mert lesz 
költség is. 

Müllerné Braun Erika: Igen, de nem olyan mértékű, mint amennyibe most kerül. Úgy 
gondolja, hogy a későbbiekben még akár bérmunkát is vállalhatnak.  

Mezei Norbert: A dologi kiadásokon kívül a NÜVI-nél még az állati hulla lerakó kérdéses. 
Az is egy 10 millió forintos tétel. Ezen kívül be van tervezve a gyepmesteri telep és a 
kutyabefogó költsége is. 

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: A gyepmesteri telepnek a működési költségét 
lehet levonni, addig amíg a kutyabefogó be van tervezve. A kialakítással kapcsolatos 
költségek megmaradnak.  

Göröcs László: Arról volt szó, hogy a környező települések részvételével hozzák majd létre, 
így nem tudja, hogy mi lesz a végső költség. Minden akkor fog kiderülni, ha elkezdik a 
tevékenységet. Ami ezen kívül költségként be van tervezve, az a gépjárművek esetében csak a 
kötelező, tehát a műszaki vizsga költségei. Egy esetben van motor felújítás tervezve 1 millió 
forint összegben, esetleg arról le tud mondani. Ezen kívül máshol nem tud már lefaragni, mert 
az már veszélyeztetné a működést, feladatuk pedig nagyon sok van.  

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: A NÜVI-nél szerepel az Orvosi Rendelő 
takarításának költsége, ami 3 millió forint. Tudja, hogy a feladatellátás az intézménynél van, 
de a költségnek az egészségügyi alapellátás finanszírozásánál kellene jelentkeznie. 

Tóth Imre: Így amikor azt látják, hogy a háziorvosi és védőnői körzetek nullán vannak, az 
nem egy reális kép, mert a takarítás költsége a NÜVI költségvetését terheli.  

Mezei Norbert: Költségvetés szempontjából nincs jelentősége. 

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: Olyan szempontból van, hogy ha az ellátásnál 
megtakarítás van, akkor érkezik a kérelem az asszisztensek béremelésre, miközben a NÜVI 
végzi a takarítást 3,2 millió forintért.  
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Mezei Norbert: Azon gondolkodik, hogy ez technikailag hogyan oldható meg, mivel nem 
intézmény az Orvosi Rendelő.  

Tóth Imre: Szerződést köthet az Orvosi Rendelő a NÜVI-vel. 

Mezei Norbert: Az önkormányzat szempontjából az olyan mintha egyik zsebből áttennék a 
másikba a pénzt.  

Tóth Imre: Igen, de akkor oda lesz könyvelve, ahol tényleg jelentkezik a költség. Egyik 
helyen megszorítanak, máshol pedig ilyen okok miatt az látszik, hogy minden rendben van. 

Mezei Norbert: Ezt helyre lehet tenni, de települési szinten nem változtat semmin. A 
Képviselő-testületnek hoznia kell egy olyan döntést, hogy a létszámot átteszi. 

Göröcs László: Szerződéssel nem lehet megoldani?  

Mezei Norbert: Ha tovább számlázzák, de akkor az önkormányzatnak még nagyobb 
költséget jelent. Ugyanúgy ki kell fizetni a bért és a járulékot, de mellette még a 27 %-os áfát 
is.  

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: A NÜVI költségvetésébe be lett tervezve a 
fodrászat és kozmetika felújítása? 

Göröcs László: Nem tervezték be, véleménye szerint nem is szeretnék már a kérelmezők, 
mivel hosszú időt venne igénybe, és addig nem megoldott a működésük.  

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: Nyilatkoztatni kell majd őket, hogy milyen 
döntés született részükről. A NÜVI konyhánál van betervezve plusz létszám? 

Göröcs László: Nincs. 

Major Antal: Térítési díjat nem lehet emelni ott? 900 forintos ár alatt már sehol nincs 
étkezés. 

Tóth Imre: Ha a 12 millió forintot levonják, akkor már csak 5 milliós hiány marad az 
intézménynél. Az állati hulla lerakónál a 6 millió forinthoz nem lesz támogatás a környező 
településektől? 

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: Addig nem tudják, amíg nem indul el.  

Tóth Imre: Az a 6 millió forint már a működés költsége? 

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: Ebben már bér is benne van. 

Tóth Imre: És a 4 millió forint dologi kiadás mit takar? 

Göröcs László: Beruházási és szállítási költség. 

Tóth Imre: Amíg nem indul be, addig nincs szállítási költség, ha viszont beindul, akkor 
várható, hogy más önkormányzatok is csatlakozni fognak.  

Göröcs László: Ha tetemet visz be valaki, annak térítési díjat is kell majd fizetnie. 

Tóth Imre: Tehát itt bevétel is lesz, azt is lehetne tervezni. Ha a lakosoktól nem, a környező 
önkormányzatoktól lehet számítani bevételre. A 4 millió forint mennyi szállítást takar? 

Göröcs László: Félévtől havi 1 szállítással számoltak, nyáron havi több alkalommal, összesen 
kb. 15-20 szállítást terveztek.  

Bagi Zsolt Arnold elnök: A Művelődési Házról még nem esett szó eddig. 
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Kun Adrienn: Az egyeztetések során már lemondott egy álláshelyről. 1 millió forinttal 
viszont kevesebb lesz a kiadásuk a tervezettnél, ugyanis ennyit terveztek be egy csőtörés 
miatti vízdíjszámlára. Azonban végül 132.000.- forintot kellett csak kifizetni.  

Szöllősi János: A legyártott térkövek értékesítésére nincs lehetőség? 

Göröcs László: Utánajártak már, de nincs rá lehetőség.  

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: Még két millió forintról kell gondoskodni. 

Tóth Imre: A Tűzoltóságnak adott támogatást nem lehetne 1 millió forinttal lecsökkenteni? 

Dr. Bakos Beáta: Ha év végére javul a helyzet, akkor oda fogják adni azt az 1 millió forintot 
is, de jelenleg nem tudják betervezni. 

Tóth Imre: Ezt jó ötletnek tartja.  

Dr. Bakos Beáta: Hasonlóan járhatnának el a civil szervezetek támogatásánál is.  

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: Azt nem tartja indokoltnak. 

Bertalan László: A 3 millió forintból 1 millió forint soknak számít. 

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: A Polgármesteri Hivatalnál mennyi dologi 
kiadás van tervezve, amennyi tavaly teljesült? 

Mezei Norbert: Kevesebbet hozott 1 millió forinttal a tavalyinál.  

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: Még 1 millió forint működési hiány marad így. 
A talajterhelési díjbevétel azt fedezni fogja. Ha jól számolt, akkor az eddig elhangzottakkal 
sikerült nullára kihozni a működési hiányt. A felhalmozási hiányt csökkenthetik a szociális 
otthonnál betervezett 4 millió és 1,2 millió forinttal, továbbá a Polgármesteri Hivatalnál a 
254.000.- forintot értékű projektor beszerzést le lehet húzni. Ugyancsak a Polgármesteri 
Hivatalnál épületenergetikai korszerűsítés miatt 2.321.000.- forintot le lehet húzni, mert az 
már a tavalyi évben teljesült. De ez bevételként is szerepel. 

Mezei Norbert: Így van, ez a hiányt nem csökkenti, de attól ki kellene venni. Felhalmozási 
hiánnyal el lehet fogadni a költségvetést, de az önkormányzatnak gondoskodnia kell annak 
felszámolásáról is. Javasolja, hogy a fennmaradó felhalmozási hiányt tegyék a rendkívüli 
támogatások sorra. 

Bagi Zsolt Arnold elnök kérdezi van-e még valakinek kérdése, javaslata a napirendi ponttal 
kapcsolatban? 

 Hozzászólás, javaslat nem hangzik el. 

Bagi Zsolt Arnold elnök szavazásra teszi ki az, aki elfogadásra javasolja a Képviselő-
testületnek, hogy az önkormányzat 2019. évi költségvetési tervezetében az Ozoróczky Mária 
Szociális Központ bevételeit 25 millió forinttal növelje, amelyből 20 millió forint működési 
támogatás, 5 millió forint intézményi többletbevétel? A bizottság 4 igen szavazattal 
egyhangúlag elfogadja a javaslatot és a következő határozatot hozza: 

 
17/2019. (II.13.) Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság határozata 
Javaslat az önkormányzat 2019. évi költségvetési tervezetében az Ozoróczky Mária 
Szociális Központ bevételeinek növelésére 
 

 Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testület Pénzügyi-Ellenőrző-Köz-
beszerzési Bizottsága megtárgyalta és a Képviselő-testületnek javasolja, hogy az 
önkormányzat 2019. évi költségvetési tervezetében az Ozoróczky Mária Szociális 
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Központ bevételeit 25 millió forinttal növelje, amelyből 20 millió forint működési 
támogatás, amely az önkormányzatnál jelentkezik, 5 millió forint pedig intézményi 
többletbevétel. 

Erről értesül:   
 1./ Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság tagjai helyben 
 2./ Képviselő-testület tagjai helyben 
 

Bagi Zsolt Arnold elnök: szavazásra teszi ki az, aki a Képviselő-testületnek javasolja, hogy 
az önkormányzat 2019. évi költségvetési tervezetében az önkormányzat bevételeit növelje a 
felhalmozási és működési hiányok összegével, összesen 73.607.997.- forinttal, melyet a 
„működési célú támogatások igénybevétele államháztartáson belülről” soron tüntessen fel? A 
bizottság 4 igen szavazattal egyhangúlag elfogadja a javaslatot és a következő határozatot 
hozza: 

18/2019. (II.13.) Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság határozata 
Javaslat az önkormányzat 2019. évi költségvetési tervezetében a működési és 
felhalmozási hiány megjelenítésére a rendkívüli támogatások soron 

 

Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testület Pénzügyi-Ellenőrző-Köz-
beszerzési Bizottsága megtárgyalta és a Képviselő-testületnek javasolja, hogy az 
önkormányzat 2019. évi költségvetési tervezetében az önkormányzat bevételeit 
növelje a felhalmozási és működési hiányok összegével, összesen 73.607.997.-  
forinttal, melyet a „működési célú támogatások igénybevétele államháztartáson 
belülről” soron tüntessen fel. 

Erről értesül:   
 1./ Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság tagjai helyben 
 2./ Képviselő-testület tagjai helyben 

 
Bagi Zsolt Arnold elnök szavazásra teszi ki az, aki elfogadásra javasolja a Képviselő-
testületnek, hogy az önkormányzat 2019. évi költségvetési tervezetében a bevételeit a  
pénzmaradvánnyal növelje? A bizottság 4 igen szavazattal egyhangúlag elfogadja a 
javaslatot és a következő határozatot hozza: 
 
19/2019. (II.13.) Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság határozata 
Javaslat az önkormányzat 2019. évi költségvetési tervezetében a bevételek növelésére 
 

Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testület Pénzügyi-Ellenőrző-Köz-
beszerzési Bizottsága megtárgyalta és a Képviselő-testületnek javasolja, hogy az 
önkormányzat 2019. évi költségvetési tervezetében az önkormányzat bevételeit 
növelje a pénzmaradvány mértékéig. 

Erről értesül:   
 1./ Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság tagjai helyben 
 2./ Képviselő-testület tagjai helyben 

 
 
Bagi Zsolt Arnold elnök szavazásra teszi ki az, aki elfogadásra javasolja a Képviselő-
testületnek, hogy az önkormányzat 2019. évi költségvetési tervezetében a bevételeit az 
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illetményalap emelése pályázat bevételével növelje? A bizottság 4 igen szavazattal 
egyhangúlag elfogadja a javaslatot és a következő határozatot hozza: 
 
20/2019. (II.13.) Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság határozata 
Javaslat az önkormányzat 2019. évi költségvetési tervezetében a bevételek növelésére 
 

Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testület Pénzügyi-Ellenőrző-Köz-
beszerzési Bizottsága megtárgyalta és a Képviselő-testületnek javasolja, hogy az 
önkormányzat 2019. évi költségvetési tervezetében az önkormányzat bevételeit az 
illetményalap emelése pályázat bevételével növelje.  

Erről értesül:   
 1./ Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság tagjai helyben 
 2./ Képviselő-testület tagjai helyben 

 
Bagi Zsolt Arnold elnök szavazásra teszi ki az, aki elfogadásra javasolja a Képviselő-
testületnek, hogy az önkormányzat 2019. évi költségvetési tervezetében a Jászkiséri 
Önkormányzati Tűzoltóság támogatására tervezett összeget 4.000.000. forintra csökkentse? A 
bizottság 4 igen szavazattal egyhangúlag elfogadja a javaslatot és a következő határozatot 
hozza: 

 
21/2019. (II.13.) Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság határozata 
Javaslat az önkormányzat 2019. évi költségvetési tervezetében az önkormányzat 
kiadásainak mérséklésére 
 

 Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testület Pénzügyi-Ellenőrző-Köz-
beszerzési Bizottsága megtárgyalta és a Képviselő-testületnek javasolja, hogy az 
önkormányzat 2019. évi költségvetési tervezetében a Jászkiséri Önkormányzati 
Tűzoltóság számára tervezett támogatást 4.000.000.- forintra csökkentse. 

Erről értesül:   
 1./ Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság tagjai helyben 
 2./ Képviselő-testület tagjai helyben 

 
Bagi Zsolt Arnold elnök szavazásra teszi ki az, aki elfogadásra javasolja a Képviselő-
testületnek, hogy az önkormányzat 2019. évi költségvetési tervezetében a bevételeket 1 millió 
forint talajterhelési díj bevétellel növelje? A bizottság 4 igen szavazattal egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és a következő határozatot hozza: 
 
22/2019. (II.13.) Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság határozata 
Javaslat az önkormányzat 2019. évi költségvetési tervezetében a bevételek növelésére 
 

Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testület Pénzügyi-Ellenőrző-Köz-
beszerzési Bizottsága megtárgyalta és a Képviselő-testületnek javasolja, hogy az 
önkormányzat 2019. évi költségvetési tervezetében az önkormányzat bevételeit 1 
millió forint talajterhelési díj bevétellel növelje.  

Erről értesül:   
 1./ Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság tagjai helyben 
 2./ Képviselő-testület tagjai helyben 
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Bagi Zsolt Arnold elnök szavazásra teszi, ki az, aki elfogadásra javasolja a Képviselő-
testületnek, hogy az önkormányzat 2019. évi költségvetési tervezetében a Nagyközségi 
Üzemeltetési és Vagyonkezelő Intézmény tervezett dologi kiadásait 12.000.000.- forint + áfa 
összeggel csökkentse? A bizottság 4 igen szavazattal egyhangúlag elfogadja a javaslatot és 
a következő határozatot hozza: 

 
23/2019. (II.13.) Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság határozata 
Javaslat az önkormányzat 2019. évi költségvetési tervezetében a Nagyközségi 
Üzemeltetési és Vagyonkezelő Intézmény dologi kiadásainak csökkentésére 
 

Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testület Pénzügyi-Ellenőrző-Köz-
beszerzési Bizottsága megtárgyalta és a Képviselő-testületnek javasolja, hogy az 
önkormányzat 2019. évi költségvetési tervezetében a Nagyközségi Üzemeltetési és 
Vagyonkezelő Intézmény tervezett dologi kiadásait 12.000.000.- forint + áfa összeggel 
csökkentse, tekintettel az intézményvezető javaslatára. 

Erről értesül:   
 1./ Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság tagjai helyben 
 2./ Képviselő-testület tagjai helyben 
 

Bagi Zsolt Arnold elnök szavazásra teszi, ki az, aki elfogadásra javasolja a Képviselő-
testületnek, hogy az önkormányzat 2019. évi költségvetési tervezetében a Nagyközségi 
Üzemeltetési és Vagyonkezelő Intézmény tervezett dologi kiadásait 1.000.000.- forint + áfa 
összeggel csökkentse? A bizottság 4 igen szavazattal egyhangúlag elfogadja a javaslatot és 
a következő határozatot hozza: 

 
24/2019. (II.13.) Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság határozata 
Javaslat az önkormányzat 2019. évi költségvetési tervezetében a Nagyközségi 
Üzemeltetési és Vagyonkezelő Intézmény felhalmozási kiadásainak csökkentésére 
 

Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testület Pénzügyi-Ellenőrző-Köz-
beszerzési Bizottsága megtárgyalta és a Képviselő-testületnek javasolja, hogy az 
önkormányzat 2019. évi költségvetési tervezetében a Nagyközségi Üzemeltetési és 
Vagyonkezelő Intézmény tervezett dologi kiadásait 1.000.000.- forint + áfa összeggel 
csökkentse, tekintettel az intézményvezető javaslatára. 

Erről értesül:   
 1./ Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság tagjai helyben 
 2./ Képviselő-testület tagjai helyben 

 

Bagi Zsolt Arnold elnök szavazásra teszi, ki az, aki elfogadásra javasolja a Képviselő-
testületnek, hogy az önkormányzat 2019. évi költségvetési tervezetében a Nagyközségi 
Üzemeltetési és Vagyonkezelő Intézmény tervezett bevételeit 4.000.000.- forinttal növelje? A 
bizottság 4 igen szavazattal egyhangúlag elfogadja a javaslatot és a következő határozatot 
hozza: 
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25/2019. (II.13.) Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság határozata 
Javaslat az önkormányzat 2019. évi költségvetési tervezetében a Nagyközségi 
Üzemeltetési és Vagyonkezelő Intézmény bevételeinek növelésére 
 

Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testület Pénzügyi-Ellenőrző-Köz-
beszerzési Bizottsága megtárgyalta és a Képviselő-testületnek javasolja, hogy az 
önkormányzat 2019. évi költségvetési tervezetében a Nagyközségi Üzemeltetési és 
Vagyonkezelő Intézmény tervezett bevételeit 4.000.000.- forinttal növelje, tekintettel 
az intézményvezető javaslatára. 

Erről értesül:   
 1./ Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság tagjai helyben 
 2./ Képviselő-testület tagjai helyben 

 

Bagi Zsolt Arnold elnök szavazásra teszi, ki az, aki elfogadásra javasolja a Képviselő-
testületnek, hogy az önkormányzat 2019. évi költségvetési tervezetében a Nagyközségi József 
Attila Művelődési Ház és Könyvtár tervezett dologi kiadásait 1.000.000.- forinttal 
csökkentse? A bizottság 4 igen szavazattal egyhangúlag elfogadja a javaslatot és a 
következő határozatot hozza: 

 
26/2019. (II.13.) Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság határozata 
Javaslat az önkormányzat 2019. évi költségvetési tervezetében a Nagyközségi József 
Attila Művelődési Ház és Könyvtár dologi kiadásainak csökkentésére 
 

Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testület Pénzügyi-Ellenőrző-Köz-
beszerzési Bizottsága megtárgyalta és a Képviselő-testületnek javasolja, hogy az 
önkormányzat 2019. évi költségvetési tervezetében a Nagyközségi József Attila 
Művelődési Ház és Könyvtár tervezett dologi kiadásait 1.000.000.- forinttal 
csökkentse, tekintettel az intézményvezető javaslatára. 

Erről értesül:   
 1./ Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság tagjai helyben 
 2./ Képviselő-testület tagjai helyben 

 

Bagi Zsolt Arnold elnök: szavazásra teszi ki az, aki javasolja a Képviselő-testületnek, hogy 
az Ozoróczky Mária Szociális Központ által betervezett felhalmozási kiadásokat 4.000.000.- 
forinttal csökkentse az intézmény? A bizottság 4 igen szavazattal elfogadja a javaslatot és a 
következő határozatot hozza:  

 
27/2019. (II.13.) Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság határozata 
Javaslat az Ozoróczky Mária Szociális Központ felhalmozási kiadásainak csökkentésére 
 

Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testület Pénzügyi-Ellenőrző-Köz-
beszerzési Bizottsága megtárgyalta és a Képviselő-testületnek javasolja, hogy az 
önkormányzat 2019. évi költségvetési tervezetében az Ozoróczky Mária Szociális 
Központ által tervezett felhalmozási kiadásokat az intézmény 4.000.000.- forinttal 
csökkentse, tekintettel az intézményvezető javaslatára. 
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Erről értesül:   

 1./ Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság tagjai helyben 
 2./ Képviselő-testület tagjai helyben 

 

Bagi Zsolt Arnold elnök: szavazásra teszi ki az, aki javasolja a Képviselő-testületnek, hogy 
az Ozoróczky Mária Szociális Központ által betervezett felhalmozási kiadásokat további 
1.270.000.- forinttal csökkentse az intézmény? A bizottság 4 igen szavazattal egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és a következő határozatot hozza:  

 
28/2019. (II.13.) Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság határozata 
Javaslat az Ozoróczky Mária Szociális Központ felhalmozási kiadásainak csökkentésére 
 

Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testület Pénzügyi-Ellenőrző-Köz-
beszerzési Bizottsága megtárgyalta és a Képviselő-testületnek javasolja, hogy az 
önkormányzat 2019. évi költségvetési tervezetében az Ozoróczky Mária Szociális 
Központ által tervezett felhalmozási kiadásokat az intézmény további 1.270.000.- 
forinttal csökkentse, tekintettel az intézményvezető javaslatára. 

Erről értesül:   
 1./ Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság tagjai helyben 
 2./ Képviselő-testület tagjai helyben 

 

Bagi Zsolt Arnold elnök: szavazásra teszi ki az, aki javasolja a Képviselő-testületnek, hogy a 
Polgármesteri Hivatal által betervezett felhalmozási kiadásokat 254.000.- forinttal csökkentse 
az intézmény? A bizottság 4 igen szavazattal egyhangúlag elfogadja a javaslatot és a 
következő határozatot hozza:  

 
29/2019. (II.13.) Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság határozata 
Javaslat a Polgármesteri Hivatal felhalmozási kiadásainak csökkentésére 
 

Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testület Pénzügyi-Ellenőrző-Köz-
beszerzési Bizottsága megtárgyalta és a Képviselő-testületnek javasolja, hogy az 
önkormányzat 2019. évi költségvetési tervezetében a Polgármesteri Hivatal által 
tervezett felhalmozási kiadásokat az intézmény 254.000.- forinttal csökkentse, 
tekintettel az intézményvezető javaslatára. 

Erről értesül:   
 1./ Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság tagjai helyben 
 2./ Képviselő-testület tagjai helyben 

 
Bagi Zsolt Arnold elnök: szavazásra teszi ki az, aki a Képviselő-testületnek javasolja, hogy 
az önkormányzat 2019. évi költségvetési tervezetében az önkormányzat felhalmozási bevéte-
leit és kiadásait csökkentse a TOP 3.2.1-15-JN1-2016-00040 Polgármesteri Hivatal Energeti-
kai Korszerűsítése pályázat keretében 2.321.409.- forint támogatási összeggel, tekintettel arra, 
hogy a tavalyi évben teljesült ? A bizottság 4 igen szavazattal egyhangúlag elfogadja a ja-
vaslatot és a következő határozatot hozza: 
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30/2019. (II.13.) Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság határozata 
Javaslat az önkormányzat 2019. évi költségvetési tervezetében az önkormányzat 
bevételeinek és kiadásainak csökkentésére 

 

Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testület Pénzügyi-Ellenőrző-Köz-
beszerzési Bizottsága megtárgyalta és a Képviselő-testületnek javasolja, hogy az 
önkormányzat 2019. évi költségvetési tervezetében az önkormányzat felhalmozási 
bevételeit és kiadásait csökkentse a TOP 3.2.1-15-JN1-2016-00040 Polgármesteri 
Hivatal Energetikai Korszerűsítése pályázat 2.321.409.- forint támogatási összegével, 
tekintettel arra, hogy a tavalyi évben teljesült. 

Erről értesül:   
 1./ Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság tagjai helyben 
 2./ Képviselő-testület tagjai helyben 

 

Bagi Zsolt Arnold elnök: szavazásra teszi ki az, aki a Képviselő-testületnek javasolja az 
önkormányzat 2019. évi költségvetési tervezetének módosítását a 17/2019. (II.13.)-30/2019. 
(II.13.) Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottsági határozatokban foglaltaknak 
megfelelően. A bizottság 4 igen szavazattal egyhangúlag elfogadja a javaslatot és a 
következő határozatot hozza: 

 

31/2019. (II.13.) Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság határozata 
Javaslat az önkormányzat 2019. évi költségvetési tervezetének módosítására 
 

Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testület Pénzügyi-Ellenőrző-Köz-
beszerzési Bizottsága megtárgyalta és a Képviselő-testületnek nem javasolja 
elfogadásra az önkormányzat 2019. évi költségvetési tervezetét az előterjesztés szerinti 
tartalommal. Egyben javasolja, hogy a Képviselő-testület bízza meg a Polgármesteri 
Hivatal Pénzügyi Osztályát, hogy a 17/2019. (II.13.)-30/2019. (II.13.) Pénzügyi-
Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottsági határozatokban foglalt módosításokat építse be a 
költségvetésbe a Pénzügyi Bizottság 2019. február 27-i ülésére. 

Erről értesül:   
 1./ Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság tagjai helyben 
 2./ Képviselő-testület tagjai helyben 

 
3. NAPIRENDI   PONT 

Előterjesztés a személyes gondoskodást nyújtó szociális ellátásokról, azok 
igénybevételéről, valamint a fizetendő térítési díjakról szóló 12/2005. (VII. 01.) 
önkormányzati rendelet módosítására 
Előadó: Lovász Imre jegyző, 

  Müllerné Braun Erika intézményvezető 
 
Bagi Zsolt Arnold elnök: Kérdezi Lovász Imre jegyzőt, kívánja-e kiegészíteni az írásos 
anyagot? 

Lovász Imre: A szociális törvény alapján az intézményi térítési díjat a fenntartónak tárgyév 
április 1-ig meg kell állapítania. Ennek megfelelően hozta intézményvezető asszony azokat a 




